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1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 1 de data 28 de gener de 2016.  
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - PRESA DE POSSESSIÓ NOU REGIDOR DE GSsP, SR. JUAN CARLOS BONDÍA 
GARCÍA  
 
En data 28 de gener de 2016 el Ple va prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidora 
d’aquest Ajuntament formulada per la sra. VERÓNICA BORJA MILLA, mitjançant escrit de 
data i entrada a l’Ajuntament el dia 11 de gener de 2016, amb el núm. 258 de Registre. 
 
Posteriorment, es va remetre certificació de l’esmentat acord plenari a la Junta Electoral 
Central, a l’objecte de procedir a la substitució conforme al que disposa l’article 182 de la Ley 
Orgánica del Régimen Electoral General,  indicant–li alhora, en compliment de la Instrucción 
de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre substitución de cargos 
representativos locales, el nom de la persona a la que, a judici de la corporació, corresponia 
cobrir la vacant, que és el sr. JUAN CARLOS BONDÍA GARCÍA. 

 
L’alcaldessa, en la seva qualitat de representant i presidenta de la Corporació Municipal, va donar 
possessió al Sr. JUAN CARLOS BONDÍA GARCÍA del càrrec de Regidor de l'Ajuntament de 
Gavà, en substitució --per renúncia-- de la sra. VERÓNICA BORJA MILLA.  
 
La condició de Conseller Electe per la candidatura de Gavà, Sí se Puede, va quedar acreditada 
per la credencial expedida al Sr. JUAN CARLOS BONDÍA GARCÍA el dia 17 de febrer de 2016 
per la Junta Electoral Central. 
 
Prèviament, el Sr. BONDÍA havia presentat, davant la Secretaria General de l'Ajuntament, la 
declaració dels seus béns i de les activitats privades que li proporcionen o li poden proporcionar 
ingressos econòmics o afecten a l'àmbit de competències de la Corporació, prevista --com a requisit 
previ a la presa de possessió-- en l'Article 75-5 de la Ley 7/1985, de 2 de Abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local. 
 
En el moment de la presa de possessió va prestar el jurament o la promesa requerida en 
l'Article 108-6 de la Ley Orgánica 5/1985, de 16 de Junio, del Régimen Electoral General. 
 
 
3 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS 
OPERACIONES COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE 
L’AJUNTAMENT, CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE 2015  
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
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establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al pagament 
de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat 
per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels 
ens locals. 
 
 
 
4 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM. 
03/2016 DEL PRESSUPOST GENERAL 2016 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ  
 
FETS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2016, en sessió celebrada el dia 17 de desembre de 2015. 
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit a aplicacions de despesa de subvencions nominatives. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
 
FONAMENTS DE DRET  
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del 
següent  
 
ACORD: 
 
PRIMER . Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit a noves 
aplicacions de subvencions nominatives del Pressupost de l’Ajuntament 2016, amb el detall per 
aplicacions que figura a continuació i per un import total de 30.000 € d’acord amb l’estructura 
següent: 
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SEGON- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al· legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 03/2016 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2016. 
 
 
5 - MODIFICAR LA DEDICACIÓ DEL LLOC DE TREBALL D'AS SESSOR DE 
SERVEIS DE COMERÇ CIVISME I PROMOCIÓ DE LA CIUTAT  
 
El Ple municipal en sessió extraordinària de data 30 de juny de 2015, d'acord amb el que 
s'estableix a l'art. 104 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, va 
fixar el nombre, les característiques i retribucions del personal eventual de la corporació per al 
mandat municipal 2015-2019. 
 
Entre els llocs de treball d'aquest personal eventual hi figura el d'assessor dels serveis de comerç, 
civisme i promoció de la ciutat amb una dedicació exclusiva. Tanmateix, el nivell retributiu del 
lloc de treball sensiblement inferior a la resta del personal eventual de confiança o assessorament 
especial, així com circumstàncies esdevingudes amb posterioritat fan necessari la modificació 
d'aquesta dedicació en el sentit que quedi establerta sense exclusivitat. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció dels 
següent acord: 
 
PRIMER .- Modificar el règim de dedicació del lloc de treball d'assessor de serveis de comerç, 
civisme i promoció de la ciutat en els termes següents: 
 
Dedicació: dedicació a temps complet. 
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La resta de característiques i retribucions del lloc de treball queden invariables i per tant, seran les 
que va establir el ple municipal el passat 30 de juny de 2015.  
 
SEGON.- Aquest acord entrarà en vigor el mateix dia de la seva aprovació per part del Ple. 
 
 
6 - AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT DEL SR. FRANCISC O JAVIER 
AMADOR PITARCH  

FETS: 

Vista la declaració d’activitats efectuada el 19 de gener de 2016 pel Sr. Francisco Javier 
Amador Pitarch, personal eventual de la plantilla d’aquest ajuntament adscrit al lloc de treball 
d'assessor de comerç, civisme i promoció de la ciutat, per mitjà de la qual demana la 
compatibilitat per a l'exercici d'una segona activitat privada per compte propi com a assessor de 
projectes esportius. 

Atès que Sr. Francisco Javier Amador Pitarch ocupa a l’ajuntament un lloc de treball que no té 
assignat cap percepció de retribucions complementàries, complements específics o conceptes 
equiparables i la dedicació de la segona activitat per a la qual demana la compatibilitat és de 15 
hores setmanals, distribuïdes fora de la jornada assignada. 

Vist que d'acord amb el que s'estableix a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats 
del personal al servei de les administracions públiques pel que fa a la compatibilitat d'activitats 
privades i l'article 329, en relació amb l'article 330, del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel 
qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals pot ser reconeguda la 
compatibilitat per a l’exercici d’activitats privades, sempre que la suma de les jornades de 
l’activitat pública principal i de l’activitat privada no superi la jornada ordinària establerta a 
l’entitat local incrementada en un 50% i que no hi hagi coincidència horària en l’exercici 
d’ambdues activitats. 

Vist l'informe emès pel cap de recursos humans. 

Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció dels 
següent acord: 

PRIMER .- Autoritzar al Sr. Francisco Javier Amador Pitarch la compatibilitat de l’activitat 
privada per compte propi declarada el dia 19 de gener de 2016 com a assessor de projectes 
esportius amb una dedicació de 15 hores setmanals, distribuïdes fora de la jornada de treball 
assignada en aquest ajuntament, amb la que desenvolupa com a personal eventual de la plantilla 
de l'Ajuntament de Gavà, adscrit al lloc de treball d'assessor de comerç, civisme i promoció de 
la ciutat. 

SEGON.- Aquesta autorització restarà sense efecte en els supòsits següents: 
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• Si l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte compliment dels deures o en 
comprometés la seva imparcialitat o independència. 

• Si l’activitat privada tingués alguna relació amb els assumptes que la persona conegui 
per raó del càrrec. 

• Si la dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral. 
 

TERCER.- El Sr. Francisco Javier Amador Pitarch està obligat a posar en coneixement 
d’aquest ajuntament qualsevol modificació que es produeixi en les condicions de la segona 
activitat declarada. 
 
 
7 - APROVACIÓ DE LA QUANTITAT GLOBAL I DELS CRITERI S PER A LA 
DISTRIBUCIÓ DEL COMPLEMENT DE PRODUCTIVITAT CONTEMP LAT A 
L'ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL PER ALS EMPLEATS I  EMPLEADES 
PÚBLICS DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PERÍODE 2015  I 2016. 
 
El complement de productivitat està destinat a retribuir l'especial rendiment, l'activitat 
extraordinària i iniciativa amb què el funcionari desenvolupa el seu treball i d'acord amb l'art. 5 
del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions dels funcionaris 
de l'administració local, correspon a l'alcaldessa-presidenta la distribució d'aquestes quantitats 
entre els diferents programes o àrees i l'assignació individual del complement de productivitat, 
amb subjecció als criteris que en el seu cas hagi establert el Ple municipal. 
 
En aquest sentit, l’Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l’Ajuntament 
de Gavà estableix un complement de productivitat que haurà de ser efectiu abans del darrer dia 
del mes de març llevat aquells casos en què s'hagués produït una reclamació.  
 
Per tot el que s'acaba d'exposar i en virtut de les atribucions que m'han estat delegades per 
l'Alcaldia mitjançant decret de data 18 de febrer de 2014 dictat a l'empara de l'establert per la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim local i el Decret Legislatiu 2/2003 
de 28 d'abril, Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya proposo al Ple 
municipal, l'adopció d'aquest acord: 
 
PRIMER .- Aprovar, en aplicació de l’art. 5.5 del RD 861/1986, de 25 d’abril, pel qual 
s’estableix el règim de les retribucions dels funcionaris de l’administració local, la quantitat 
global màxima de 489.510,46 Euros destinada a l'assignació del complement de productivitat de 
l'any 2015 i a càrrec de les partides pressupostàries del capítol I del pressupost del 2016. 
 
SEGON.- Aprovar, en aplicació de l'art. 5.6 del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix 
el règim de les retribucions dels funcionaris de l'administració local, els criteris per a la 
distribució del complement de productivitat entre els empleats d'aquest Ajuntament per al 
període 2015-2016, en aplicació del que està contemplat a l'Acord de les condicions del treball 
per als empleats i empleades públics de l'Ajuntament de Gavà. 
 
 
8 -  MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL REGLAMENT ORGÀNIC MUNI CIPAL  
(Aprovació definitiva) 
 
I . Mitjançant Decret de data 7 d’octubre de 2015 es va acordar la creació d'una Comissió 
d’Estudi, de caràcter eminentment tècnic, per a la modificació del vigent Reglament Orgànic 
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Municipal (ROM), atès que les modificacions legals que s'havien produït pel que fa a la figura 
del personal eventual, com a conseqüència de l'entrada en vigor de l'Estatut Bàsic de l'Empleat 
Públic (EBEP), aprovat per Ley 7/2007, de 12 d’abril, i molt especialment per la Llei 13/2013, 
de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), feia 
palesa la necessitat d'una modificació parcial del ROM. 
 
Efectivament, aquest nou cos normatiu limitava d'una banda el nombre màxim de llocs de 
treball del personal eventual dels ens locals, en funció dels respectius trams de població, a la 
vegada que establia l'obligació de la seva assignació als serveis generals, llevat que el 
Reglament orgànic municipals disposes expressament la seva assignació a altres serveis 
municipals.  
 
D'altra banda, atesa la regulació que la LRSAL feia de la figura del personal directiu, es va 
considerar convenient aprofitar dita modificació del ROM per introduir i regular dita figura en 
la funció pública de l'Ajuntament de Gavà, per tal de assegurar la posada en pràctica de les 
polítiques públiques locals i la implementació de les directrius dictades pels òrgans superiors 
d'aquest ajuntament, sota criteris de professionalitat i imparcialitat, i designació en base a 
principis de mèrit i capacitat i a criteris d’idoneïtat. 
 
Així les coses, elaborada la proposta de modificació del ROM, el Ple de l'Ajuntament  de Gavà, 
en sessió celebrada el dia 29 d’octubre de 2015, en va acordar la seva aprovació inicial i la seva 
exposició a informació pública per termini d'un mes. 
 
II . Durant el termini d'informació pública s'ha presentat una única al·legació, formulada pel Sr. 
Miguel Herrera Díaz, en nom del grup municipal de «Gavà Si se Puede» (GSsP), mitjançant la 
qual es demanava la introducció de diverses modificacions en el en text de la modificació 
aprovada inicialment. 
 
III . Reunida la Comissió d'Estudi en data 20 de gener de 2016, amb assistència de tots els seus 
membres, per tal d'examinar les al·legacions formulades per GSSP, la Comissió, tal com es 
reflecteix en l'Acta aixecada a l'efecte, va arribar a la conclusió que les al·legacions formulades 
feien referència totes elles a purs aspectes d'oportunitat política, però en cap supòsit 
qüestionaven la legalitat del seu text. 
 
És per això que la Comissió, que no s'oblidi, tenia una composició fonamentalment tècnica, 
llevat de la Presidència (recordem que a més de qui subscriu, estava integrada pels Srs. Secretari 
i Interventor municipals, l'Adjunt a Secretaria General, el cap de la Unitat de Tramitació 
Urbanística i el Cap de Recursos Humans), va acordar no pronunciar-se sobre els aspectes de 
pura oportunitat, per tal de no suplantar la funció dels òrgans de representació política de la 
Corporació Municipal.  
 
IV . Davant d'aquesta tessitura, aquesta Tinença d'Alcaldia entén que qualsevol decisió que 
s'adopti respecte de les al·legacions formulades, serà ajustada a Dret, bé s'opti pel manteniment 
del text aprovat inicialment, bé per l'acceptació de les al·legacions formulades per GSSP. 
 
Això no obstant, si que es considera convenient formular les següents observacions: 
 
- En primer lloc, que no és certa l'afirmació de GSSP en el sentit de que a l'Ajuntament de Gavà 
no han existit mai Directius Professionals. En aquest sentit, val a dir que a l'empara de l'article 
306 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
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municipal i de règim local de Catalunya, que contempla expressament la figura del personal 
eventual directiu, nomenat pel Ple, quan la complexitat dels serveis dels ens locals així ho 
requerís, aquest ajuntament s'ha dotat de personal que complia funcions directives, sota la 
denominació de Directors de Serveis. 
 
Efectivament, a l'empara de dita habilitació legal, a l'Ajuntament de Gavà han coexistit en el 
temps les figures del personal eventual estrictu sensu, és a dir personal de confiança o 
assessorament, nomenat i separat lliurement per l'Alcaldia, i les del personal eventual directiu, 
nomenat pel ple, havent de recaure la seva designació sobre persones amb la titulació, aptitud i 
condicions específiques que s'exigeixen als funcionaris que poden ocupar aquests llocs. 
 
Cal esmentar als efectes que en aquí interessen, que en la darrera legislatura, quedaven sota la 
direcció del personal directiu nomenat pel ple de l'Ajuntament de Gavà, els serveis de Gerència 
municipal, Urbanisme i Planificació Estratègica, Serveis a la Persona.  
  
- En segon lloc, és demana per GSSP, bé l'eliminació directa de l'article 159, c) de la 
modificació, atès que en la seva opinió, no sembla apropiat contractar de manera excepcional 
personal directiu professional per un termini màxim de sis mesos, bé el manteniment d'aquest 
article, però amb l'afegitó següent: «seguint un procés selectiu creat i aprovat per una comissió  
composta de 2 tècnics en la matèria, el Secretari i l'interventor, i un representant de cada 
partit. Cap dels components de la comissió, ni cap parent segons estableix la llei, podrà ser 
sol·licitant del lloc de treball, pel qual es crea aquesta comissió» 
 
Respecte d'aquesta al·legació, s'ha de dir que la única cosa que pretén l'esmentat article 159, c), 
no és altra que davant l'hipotètic cas que quedés vacant una plaça de personal directiu 
professional, i fos necessària la seva cubrició en atenció als interessos públics que podessin 
quedar temporalment desatesos, l'Ajuntament de Gavà tingués possibilitat d'assignar a aquest 
lloc de treball, amb caràcter excepcional i per un termini limitat de temps, un funcionari de 
carrera al servei d'aquest ajuntament, i amb titulació equivalent, per atendre els interessos 
públics en joc, mentre s'iniciava el procés per designar un nou directiu professional. 
 
Si s'hagués de crear una comissió ad hoc, com proposa GSSP, i iniciar seguidament un procés 
selectiu per a la designació d'aquest personal funcionari municipal per a cobrir provisionalment 
un lloc de directiu professional vacant, el més probable és que una vegada acabat el procés de 
selecció, ja hauria transcorregut el termini de sis mesos previst a la norma. Però és que, a més, 
cal afegir que la creació de dita comissió comportaria una duplicitat innecessària de tràmits, atès 
que immediatament a continuació s'hauria de crear una nova comissió i obrir una segona 
convocatòria, però en aquest cas per a la selecció del personal directiu professional.    
 
En opinió de qui subscriu, no sembla que la solució proposada per GSSP aportés una solució 
prou pràctica i efectiva. 
 
- En tercer lloc, GSSP proposa també la modificació de l'article 162.3, en el sentit d'afegir al 
tetx inicial el següent paràgraf: «Les bases seran redactades per una comissió composta de 2 
tècnics en la matèria, el Secretari i l'interventor, i un representant de cada partit. Cap dels 
components de la comissió, ni cap parent segons estableix la llei, podrà ser sol·licitant del lloc 
de treball, pel qual es crea aquesta comissió». 
 
Doncs bé, als nostres efectes, hem de recordar que el que es pretén amb el redactat de la 
modificació del ROM és intentar preservar la figura dels directius professionals dels vaivens de 
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la política local, dotant-los d'un marc d'estabilitat i seguretat en el desenvolupament del seu lloc 
de treball. Tanmateix però, amb el redactat que proposa GSSP, en la composició de la comissió 
que ha de redactar les bases hi ha més càrrecs polítics que tècnics, al contrari del que succeeix 
en els tribunals d'oposicions que es constitueixen en aquest ajuntament, integrats 
majoritàtriament per personal funcionari. Però el més greu és que la composició de la comissió 
estigui integrada per un representant de cada partit polític, sense especificar d'altra banda si han 
de ser tots els partits amb representació al municipi, o s'ha de limitar als partits amb 
representació al ple de l'ajuntament.    
 
En qualsevol cas, el que si és evident és que d'acceptar-se la proposta de GSSP, en lloc de 
garantir – se suposa - la pretesa “neutralitat” de la selecció d'aquest personal directiu municipal, 
s’incorreria en una excessiva politització de dita selecció. 
 
- En quart lloc, GSSP proposa modificar els articles 162.4 i 162.5 (ambdues al·legacions es 
tracten conjuntament, atesa la intima connexió existent entre elles), en el sentit de preveure, 
d'una  banda, que el nombre total de personal eventual i directiu professional no pugui ser 
superior al terç del nombre total de regidors; mentre que d'altra, es proposa que encara que 
no se superi el límit màxim d'un terç de regidors, “no puguin existir més Directius i/o Personal 
Eventual que regidories”    
 
Pel que respecte a aquesta concreta al· legació, cal fer l'observació que la pròpia LRSAL ha 
limitat ja el nombre total del personal eventual per a l'Ajuntament de Gavà, en funció de la seva 
població, que no arriba als 50.000 habitants, a un nombre màxim de set persones. Així doncs, 
d'acceptar-se la proposta formulada per GSSP, i pel que cas que es mantingués el límit legal, ja 
no seria possible el nomenament de personal directiu professional. 
 
Tanmateix, un dels objectius que es pretén amb la modificació que en aquí ens ocupa, com el 
del Reglament orgànic municipal en tot el seu conjunt, es dotar-se d'una regulació que no només 
pugui servir a l'actual Corporació, sinó que tingui vocació de permanència en el temps, i per 
tant, sigui també una eina útil per a futures corporacions.  
 
És per això que, respectant les limitacions imposades per la llei, cal que sigui cada Corporació 
en concret, aquesta i les futures que vindran, la que determini en cada cas el nombre màxim del 
personal eventual i del personal directiu que será necessari per endegar les polítiques públiques 
que es considerin adients en cada moment, així com determinar la correlació que haurà d'existir 
en cada cas, entre personal directiu i àrees de govern. 
 
Restringir innecessàriament en aquests moments el nombre màxim d'aquest tipus de personal 
equivaldria a hipotecar les potestats d'autoorganització de les futures Corporacions Locals, fet 
aquest que l'actual equip de govern no considera adient.    
 
- En cinquè lloc, es proposa per GSSP una modificació de l'article 162.8, en el sentit de que les 
bases «seran aprovades per dos terços (⅔) dels membres del Ple, mostrant així un gran 
consens en una figura tant rellevant». 
 
Pel que fa a aquesta concreta al· legació, val a dir que sens perjudici de la rellevància de la 
figura, la vigent legislació bàsica en matèria de règim local determina en el seu article 47 que 
els acords de les corporacions locals s'adopten, per regla general, per majoria simple dels 
regidors presents, requerint-se tant sols el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal 



 9 de 23

de membres de la corporació, en el cas dels acords relacionats amb les matèries assenyalades a 
l'article 47.2 de la LRBRL, que son les de major transcendència municipal.  
 
D'altra banda, l'aprovació de bases que han de regir en les convocatòries de processos selectius 
no figura en dita relació, amb el benentès a més que la competència per a l'aprovació de dites 
bases correspon en l'actualitat a la Junta de Govern. 
 
És per això que demanar una majoria de dos terços del nombre legal de regidors per a 
l'aprovació de dites bases no només sembla un excés, sinó que a més podria portar a bloquejar 
de facto l'aprovació d'aquelles. 
 
En darrer terme, cal precisar a més que la majoria de dos terços es reserva en l'àmbit local 
només per a acords molt específics, relacionats fonamentalment amb matèries protocol· làries 
(reglaments d'honors i distincions), fruit de la tradició, i pràcticament cap més, llevat d'alguna 
excepció, avui derogada, en matèria urbanística, relativa a modificació de zones verdes.   
 
- En sisè lloc, es proposa la modificació dels articles 163.1 i 163.2, en el sentit d'afegir al text 
reglamentari el següent afegitó: «L'acord de gestió serà redactat per una comissió composta de 
2 tècnics en la matèria, el Secretari i l'interventor, i un representant de cada partit. Cap dels 
components de la comissió, ni cap parent segons estableix la llei, podrà ser sol·licitant del lloc 
de treball, pel qual es crea aquesta comissió». 
 
Es donen per reproduïdes en aquest cas les observacions que s'han formulat en la resposta a les 
al·legacions relatives a l'article 162.3 de la modificació del ROM 
 
- En setè lloc, es proposa pel grup municipal de GSSP una modificació de l'article 164.1, en el 
sentit de restringir el mandat del personal directiu professional a un termini màxim de cinc anys. 
 
Doncs bé, cal assenyalar que la proposta inicial de la modificació formulada per la comissió era 
la de fixar un termini màxim de mandat per a aquest personal de vuit anys. Això no obstant, 
durant el debat de dit precepte reglamentari en la sessió plenària de desembre passat, la Sra. 
Mónica Parés, en nom del PPC, va demanar que el termini màxim es restringís a sis anys, atès 
que un termini màxim de vuit anys l'hi semblava excessiu. Així les coses, l'equip de govern va 
acceptar en dita sessió plenària l'esmena formulada per la representant del PPC, de tal manera 
que ara, acceptar una nova modificació comportaria no només faltar a la paraula donada, sinó 
que l'equip de govern anés contra els seus propis actes.   
 
En últim terme, una diferència d'una sola anualitat és pràcticament irrellevant, raó per la qual no 
es considera adient acceptar la proposta formulada per GSSP. 
 
- En vuitè lloc, es demana la modificació de l'article 164.2, en el sentit de que la pròrroga de la 
permanència del personal directiu en el lloc de treball, a criteri de la corporació, no excedeixi 
dels tres anys, sempre que constin avaluacions favorables de la seva gestió, en lloc de la meitat 
de la durada pel qual foren designats, tal com es contempla en la proposta de modificació. 
 
Pel que fa a dita al· legació, es considera que la modificació del precepte resulta hores d'ara 
innecessària. Efectivament, la modificació proposada per GSSP tindria sentit de mantenir-se el 
mandat del personal a un termini màxim de vuit anys, tal com es contemplava inicialment en 
l'article 164.1. Tanmateix, l'acceptació de l'esmena presentada pel PPC, de reduir el mandat a un 
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termini màxim de sis anys, com hem vist anteriorment, redueix de fet la possibilitat de pròrroga 
a un termini màxim de tres anys, que és el que es proposa per part de GSSP.  
 
- Finalment, es demana per GSSP que el règim retributiu del personal directiu professional en 
cap cas pugui ser superior al sou de l'alcalde/alcaldessa. 
 
Per bé que l'objectiu pretès per GSSP pugui semblar raonable, hem de discrepar del criteri 
emprat per dit grup municipal. Primer, perquè serà cada Corporació la que haurà de decidir el 
règim retributiu del personal directiu en el moment de l'aprovació de les bases. Com abans hem 
indicat, no es missió de l'actual Corporació la d'establir limitacions que puguin condicionar les 
possibilitats d'actuació de les futures corporacions locals. I en segon lloc, si es busquen bons 
professionals, al marge de la confiança política, tampoc es pot limitar el sostre retributiu 
d'aquest personal. Si és limités l'accés a aquests llocs de treball a funcionaris de carrera, encara 
es podria arribar a justificar una limitació com la proposada, però si l'accés es obert, podent-se 
incorporar personal provinent del mon privat, és prou evident que les retribucions son en aquest 
cas molt més elevades que les contemplades en el sector públic, en quin cas, la limitació, a més 
d'arbitrària, condicionaria l'accés dels millors professionals.   
 
V. En aquest sentit doncs, i sense perjudici de la decisió finalment s'adopti, aquesta Tinença 
d'Alcaldia proposa al Ple l'adopció del següent acord: 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i President de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, proposa 
al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER .- Desestimar les al·legacions formulades pel sr. Miguel Herrera Díaz, en 
representació del grup municipal “Gavà, Sí se Puede” d’acord amb allò que s’assenyala a la part 
expositiva del present acord. 
 
SEGON.- Aprovar definitivament la Modificació Puntual del Reglament Orgànic 
Municipal de Gavà, que fou aprovada inicialment mitjançant acord del Ple municipal en sessió 
ordinària de data 29 d'octubre de 2015. 
  
TERCER.- Trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, en el 
termini de 15 dies, l'acord  d'aprovació definitiva de l'Ordenança municipal i la còpia íntegra i 
fefaent d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-lo en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la referència del BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim 
Local. 
 
QUART.- Notificar personalment aquest acord sr. Miguel Herrera Díaz, en representació del 
grup municipal “Gavà, Sí se Puede” 
 
 
9 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UN M EMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ  
 
El Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació 
Sectorial, aprovat definitivament en sessió plenària amb data 29 de gener de 2004, publicat en el 
BOP núm. 44, de 20 de febrer, i vigent des del dia 10 de març del mateix any, regula a l’Annex 



 11 de 23

I – dedicat al Consell Municipal de Comerç -  les entitats i institucions amb representació al 
plenari de l’esmentat Consell, on s’inclouen les associacions de comerciants de Gavà inscrites al 
Registre Municipal d’Associacions. 
 
Amb data 9 de febrer de 2016, la Sra. Alicia Torras Consolación, en representació de 
l’Associació de Comerciants Complex Comercial Barnasud –entitat que forma part d’aquest 
Consell– va comunicar, mitjançant instància a l’Ajuntament de Gavà, la substitució de la 
persona actualment designada per representar-la. 
 
L’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de 
Participació Sectorial estableix: “Una vegada constituït el consell, en els supòsits de 
substitucions produïdes per vacants o d’incorporacions derivades de l’ampliació o la 
modificació previstes a l’article 7.2, la Presidència elevarà al Ple de la Corporació, per a la seva 
ratificació, les propostes de nomenament dels nous membres.”.  
 
Per això, el President del Consell Municipal de Comerç eleva al Ple - amb dictamen previ de la 
Comissió Informativa corresponent - la següent Proposta d’Acord: 
 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
de la Sra. Alicia Torras Consolación,  en representació de l’Associació de Comerciants 
Complex Comercial Barnasud i en substitució de la Sra. Sra. Alejandra Viñas Ruiz, com a 
membre del Consell Municipal de Comerç, òrgan de participació que amb aquesta modificació i 
a partir d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Ruth Monterrubio Domingo    (Grup del PSC). 
Sra. Guadalupe del Rio Reyes   (Grup de C’s). 
Sr.   José Antonio Peñarrocha Marrugat   (Grup d’ERC) 
Sr.   Miquel Herrera Diaz  (Grup de GSSP) 
Sra. Mónica Parés Centeno  (Grup del PPC). 
Sra. Francesca Martorell Larrosa  (Grup de CiU). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sra. Alicia Rodríguez Magaña (Associació de comerciants de l’Illa del Centre). 
Sra. Yolanda Oliva Solomando (Asociación de Comerciantes y Vecinos Trias Gaudí). 
Sr.  José González Vinatea (Unió de Botiguers). 
Sr.  Domingo Martínez Mena (Agrupació de Restauradors de Gavà). 
Sra. Mònica Jardí Pi (Associació de paradistes del Mercat del Centre). 
Sr.  Pedro Pinto Morón (Associació de paradistes del Mercat de la Plaça Catalunya). 
Sra. Alicia Torras Consolación (Associació de comerciants Complex Comercial Barnasud). 
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Veïns i veïnes de Gavà: 
 
Sr. Manel Armengol Güerri 
Sr. Pedro Juan Moreno Moreno 
Sra. Eva Rodríguez de Touceda 
Sr. Guillermo Alemany Suades 
 
 
10 - INICI DE L'EXPEDIENT DE DELIMITACIÓ DEL MUNICI PI I NOMENAMENT 
DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE DELIMITACIÓ MUNICIPA L 
 
Antecedents 
 
S'ha rebut escrit de la Direcció General d'Administració Local, de data 13 de gener de 2016 (RE 
521)en el que informa que la Generalitat a decidit impulsar l'elaboració del Mapa municipal i 
comarcal de Catalunya, documents cartogràfics que determinen els límits territorials dels termes 
municipals i demarcacions comarcals.  
 
En aquest mateix escrit, la Generalitat demana a l'Ajuntament que, en un termini de dos mesos, 
acordi l'inici de l'expedient de delimitació de l'atermenament del terme municipal de Gavà amb 
la resta de municipis limítrofs i de nomenament de la comissió municipal de delimitació.  
 
L'article 28 del Decret 244/2007, de 6 de novembre regula l'expedient de delimitació territorial 
dels municipis, estableix que l'acord de l'inici de l'expedient de delimitació del atermenament 
del terme municipal correspon al Ple, i que comissió estarà constituïda per l'alcalde/ssa, dos 
regidors. El secretari/aria de l'ajuntament i un tècnic/a. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde de l’àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de l'Ajuntament, previ 
dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció dels següents: 
 
ACORDS: 
 
PRIMER .- Iniciar l'expedient de delimitació del terme municipal de Gavà. 
 
SEGON.- Nomenar com a membres de la Comissió que ha de representar a aquest ajuntament 
en les operacions de delimitació: 
 
-Presidenta: Raquel Sánchez i Jiménez o regidor/en que delegui 
-Regidors: Rosa Mª Fernández i Labella, i Jordi Tort i Reina 
-Tècnic municipal: Ramón Vazquez López 
-Secretari: Roger Cots i Valverde 
 
TERCER.- Comunicar aquest acord als ajuntaments limítrofs, i , en el termini de quinze dies, al 
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya 
 
QUART .- Facultar l'Alcaldessa perquè realitzi les actuacions que s'escaiguin en ordre a l'execució 
d'aquests acords. 
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11 -  ORDENANÇA DELS MERCATS MUNICIPALS DE GAVÀ  
(Aprovació definitiva) 
 
Antecedents 
 
Mitjançant sessió ordinària de data 29 d'octubre de 2015, el Ple de l’Ajuntament de Gavà va 
aprovar inicialment l’Ordenança reguladora dels Mercats municipals de Gavà.  
 
Aquesta ordenança va estar sotmesa a informació pública fins al dia 18 de gener de 2016 per a la 
formulació de possibles reclamacions i al·legacions. 
 
Dins d'aquest termini d'informació pública, la senyora Mercè Quesada, en representació de 
«Mercagavà», va formular al·legacions per modificar tota una sèrie d'articles de l’esmentada 
ordenança, així com també la senyora Josefa Florido Rodríguez que és concessionària del 
Mercat municipal de la Plaça de Catalunya (s’adjunten ambdós escrits d’al· legacions). 
 
Atès l'informe jurídic que respon, de forma motivada, les al·legacions presentades a l'aprovació 
inicial de l'Ordenança, i a la Acta de la Comissió de Seguiment que consten en l'expedient. 
 
Per tot això, el Tinent d'Alcalde i President de l'àmbit de Comerç, Civisme i Promoció de la 
Ciutat, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER. - Aprovar definitivament l’Ordenança reguladora dels Mercats municipals de 
Gavà, que fou aprovada inicialment mitjançant acord del Ple municipal en sessió ordinària de 
data 29 d'octubre de 2015, estimant parcialment les al·legacions i suggeriments presentats per la 
senyora Mercè Quesada, en representació de «Mercagavà», en relació amb els articles 6, 26.9, 
36, 39.7 i Disposició Addicional; i l'al·legació presentada per la senyora Josefa Florido 
Rodríguez en relació amb l'article 39.7; i en la seva conseqüència, s'acorda modificar els articles 
5, 19.1 i 41 i introduir els articles 10.5, 13.5 i la Disposició Addicional Tercera. Tot això en 
base a l’informe jurídic que consta a l’expedient, que s’accepta i s’incorpora al present acord 
com a motivació, a l’empara d’allò que estableix l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu 
Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació que es 
practiqui als interessats. 
 
SEGON.- Trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, en el 
termini de 15 dies, l'acord  d'aprovació definitiva de l'Ordenança municipal i la còpia íntegra i 
fefaent d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-lo en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la referència del BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim 
Local. 
 
TERCER.- Notificar personalment aquest acord a la senyora Mercè Quesada, en representació 
de l'Associació de Paradistes de «Mercagavà», a la senyora Josefa Florido Rodríguez, al 
supermercat «Mercadona» i a l'Associació de Paradistes del Mercat del Centre. 
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12 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES DEL  CONCURS 
LITERARI "MICRORELATS CIUTAT DE GAVÀ"  
 
FETS 
 
 La Cap de Cultura i Joventut de l’Ajuntament de Gavà, ha emès informe en el qual, de manera 
resumida, exposa que: 
  
L’Ajuntament de Gavà amb la col·laboració de les Biblioteques de Gavà  anualment convoca el 
concurs literari “Microrelats Ciutat de Gavà”, un certamen de microcontes amb temàtica 
ambientada en el territori gavanenc. 
  
L'objectiu del concurs és promoure l'escriptura entre la població adulta aprofitant els avantatges 
de les tecnologies de la informació i la comunicació. El format de microrelat creiem que és el 
més adequat i el que pot animar a més gent a presentar-se. 
  
Els participants opten a un primer premi i un accèssit. Els premis consistiran en un curs 
d’escriptura creativa de 20 hores de l’ Escola d’Escriptura de l’Ateneu Barcelonès per al 
guanyador del primer premi i un llibre electrònic per al guanyador de l’accèssit. 
  
Els guanyadors es donaran a conèixer durant les activitats programades amb  motiu de la Diada 
de Sant Jordi. 
 
I, proposa l’aprovació de les bases reguladores del concurs literari “Microrelats Ciutat de 
Gavà”. 
  
 
FONAMENTS DE DRET 
  
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment les Bases Reguladores del concurs literari "Microrelats Ciutat 
de Gavà", una còpia de les quals s’annexa al present acord. 
 
SEGON.- Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
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procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
 
13 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES DEL S PREMIS “GAVÀ 
EDUCA”   

 
FETS 
 
La Cap del Departament d’Educació de l’Ajuntament de Gavà, ha emès informe en el qual, de 
manera resumida, exposa que: 

Els premis Gavà Educa sorgeixen amb l'objectiu de reconèixer el treball que efectuen entitats, 
empreses, centre educatius i persones a títol individual compromeses amb l'educació i que 
promoguin l'esperit, els valors i els principis del Projecte Educatiu de Ciutat a través del conjunt 
de les activitats i accions que portin a terme.  
 
Aquests premis volen reconèixer el treball que efectuen entitats, centres educatius, empreses i 
persones a títol individual, compromeses amb l’educació. 
 
També volen distingir experiències de caire educatiu que es fan a Gavà i que promouen 
l’esperit, els principis i els valors de la Carta de les Ciutats Educadores. 
 
En definitiva, volen esdevenir una marca de qualitat per potenciar i difondre el treball que 
realitza el conjunt d’agents educatius de la nostra ciutat. 
 
Els participants, que poden presentar els seus projectes durant el termini de 15 dies des de 
l’endemà de la publicació de la de la Convocatòria al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, opten a tres premis de 1.000,00€ cadascun.  

Els premis es faran públics el dia de la celebració de la Festa de l'Educació de Gavà. 
  
I, proposa l’aprovació de les bases reguladores dels Premis Gavà Educa. 
 
FONAMENTS DE DRET 
  
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment les Bases Reguladores dels Premis “Gavà Educa”, una còpia de 
les quals s’annexa al present acord. 
 
SEGON.- Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
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la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

14-  DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS 
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 21 de gener i el 17 de febrer de 2015. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE GSsP EN 

SUPORT A LA INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR PER UNA LLEI DEL 
SISTEMA EDUCATIU DE CATALUNYA I RECUPERACIÓ DELS 
P0RESSUPOSTOS RETALLATS EN EDUCACIÓ 

 
Atès que l’Assemblea Groga, que agrupa pares i mares, alumnat i professorat, ha impulsat una 
Iniciativa Legislativa Popular, per tal que el Parlament de Catalunya aprovi una Llei del Sistema 
Educatiu de Catalunya, sota els principis de democràcia, laïcitat, gratuïtat, coeducació, inclusió, 
no-discriminació i de qualitat.  
 
Atès que aquesta ILP ve motivada perquè tant l’actual Llei d’Educació de Catalunya (LEC) 
com la Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE) no garanteixen amb 
totalitat el dret a l’educació pública des de la llar d’infants fins a la universitat. 
 
Atès que la LEC ha propiciat una desigualtat entre els centres de titularitat pública i els de 
titularitat privada i concertada. 
 
Atès que el curs 2011-12, des del govern de la Generalitat s’ordena la rebaixa pressupostaria en 
educació publica amb una variació interanual del -7,5%. Que para el curs 2012-13 la retallada 
pressupostaria es del -6,3% així fins el curs 2014 sent la retallada del -4,3%. Tot això traduït en 
una retallada de mes de 1.150 milions d’euros, sense tenir en compte el curs escolar 2014-15. 
Sense contar d’inversió real que es destinava abans cada any (a prop de 350 milions € per any). 
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Atès que cada vegada més es propicia un model d’educació encarat a la privatització de la 
gestió dels centres públics amb la incorporació de convenis amb empreses externes sobretot 
quan parlem d’àmbits com l’emprenedoria i d’innovació; la jugada del antic govern constitueix, 
per tant, una despossessió de béns i serveis públics que en temps de crisi és especialment 
lamentable.  
 
Atès que la dotació de recursos és insuficient per a què sigui possible la potenciació de plans 
d’entorn potents i d’altres actuacions. 
 
Atès que cal que s’entengui la diversitat lluny d’un món heteronormatiu de manera que es 
tingui en compte la diversitat, no només des de la procedència o l’origen biològic, sinó que s’hi 
incloguin el gènere i les identitats sexuals. 
 
Atès que la presència d’homes i dones ha de ser equitativa en òrgans de coordinació i de decisió 
igual que en l’educació infantil i de primària hi ha d’haver presència masculina que a hores 
d’ara és mínima. 
 
Atès que en els últims anys els Consells escolars del centres educatius han perdut l´importància 
com a òrgan representatiu i de debat entre els diferents sectors de la comunitat educativa: 
família, professorat, alumnat,etc.. Amb això, s’ha de recuperar una gestió democràtica real dels 
centres; donar estabilitat i seguretat a les plantilles i assegurar una participació vinculant dels 
Consells Escolars com a òrgan de trobada de famílies i professorat per la presa de decisions 
 
 
Atès que s’han de buscar estratègies a nivell públic per finançar projectes pedagògics i 
d’innovació a primària i secundària, projectes d’investigació a les universitats i proposar un 
sistema de beques-salari per garantir l’accés a ensenyaments postobligatoris. 
 
Atès que s’han d’establir unes mesures adequades de conciliació de temps laboral i familiar. 
 
Atès que les condicions de feina del professorat han de ser dignes. 
 
Assabentats de la necessitat URGENT que tenim al nostre municipi d’inversió en educació en 
tots el nostres centres públics de Gavà, la construcció d’un nou institut públic, així com 
d’inversió a la resta de centres públics per donar una educació de qualitat, creativa i solidaria.  
 
Atès que els processos per tal de formar part de la funció pública en l’àmbit educatiu han de ser 
transparents i objectius. Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la Candidatura Gavà, Sí 
se puede de Gavà proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que no apliqui la Llei Orgànica de 
Millora de la Qualitat Educativa (LOMQE). 
 
SEGON.- Instar al Parlament –com planteja aquesta ILP- a debatre un nova Llei del Sistema 
Educatiu de Catalunya que derogui l’actual Llei d’Educació (LEC). 
 
TERCER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a recuperar els pressupostos en 
educació; així com la recuperació de tots els drets laborals pel personal educatiu.  
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QUART.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a baixar les ràtios de les aules 0-3 
anys, infantil, primària, secundaria i cicles formatius amb consens de tota la comunitat 
educativa.  
 
CINQUÈ.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a cobrir totes les baixes del personal 
educació des de el primer dia.  
 
SISÈ.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a convocar oposicions per cobrir totes 
les vacants necessàries als centres públics de Catalunya.  
 
SETÈ.- Instar a les institucions de tots els àmbits i nivells a donar suport a aquesta Iniciativa 
Legislativa Popular, facilitant els recursos necessaris per dur-la a terme en els municipis . 
 
VUITÈ.- Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la Presidència 
del Parlament de Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Govern 
d'Espanya al grups parlamentaris del Parlament Estatal, i a la Comissió Promotora d’aquesta 
Iniciativa Legislativa Popular. 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC EN 

RELACIÓ AL SERVEI DE RODALIES DE CATALUNYA  
 
El transport públic és un mitjà de transport els usuaris del qual augmenten cada cop més. El 
servei de rodalies RENFE n’és un clar exemple. Des de 1998 i fins al 2014, segons dades de 
l’Autoritat del Transport Metropolità, el nombre de viatgers a Rodalies ha augmentat des dels 
88,7 milions anuals de 1998 fins als 106,4 milions de 2015, un augment del 20%. Aquest 
augment important de demanda d’usuaris d’aquestes línies però no ha anat acompanyat d’un 
augment significatiu de l’oferta de trens.  
 
La línia R2, que dóna servei a Gavà, transporta uns 35 milions de passatgers per any, dels quals 
125.948 de mitjana en dia laborable, amb una circulació mitjana de 261 trens cada dia laborable, 
és a dir, gairebé 500 passatgers de mitjana per tren, cosa que provoca aglomeracions en les 
hores punta.  
 
El 15 de desembre passat, l’enèsim robatori de cable a les instal·lacions d'Adif va tornar a 
provocar caos en el servei de Rodalies de Renfe, que va afectar 60.000 persones, que van veure 
com quedava inutilitzada la R8 i patiren retards les R2 Nord i la R11. En total, 200 trens es van 
veure afectats, una de cada cinc freqüències diàries a Catalunya. El 9 de febrer, un incendi al 
subsòl de Barcelona va tornar a desencadenar el caos. El fum als túnels va provocar el pànic i va 
interrompre la circulació del nucli ferroviari de la capital  catalana. Unes 100.000 persones es 
van veure afectades. Una altra problemàtica són els constants retards del sistema de Rodalies. 
Així, mentre que a Ferrocarrils de la Generalitat o al Metro de Barcelona la puntualitat assoleix 
un valor del 99%, a Renfe Rodalies només arriba al 94%, i encara sense tenir en compte com a 
retards els inferiors als 15 minuts. A més hi ha també altres problemes afegits com són, en 
alguns casos, la dificultat d’accessibilitat als mateixos de les persones amb problemes de 
mobilitat o amb cotxes de nens.  
 
L'1 de gener de 2010, el ministeri de Foment va traspassar a la Generalitat els serveis de 
Rodalies, tal com s'establia a l'Estatut, encara que amb dos anys de retard. El Govern de 
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Catalunya va assumir la gestió dels trens (horaris, freqüència de pas, tarifes i informació als 
usuaris) i del personal. La titularitat de la infraestructura, però, va seguir en mans d'Adif, 
l'empresa pública que depèn de Foment i que té com a objectiu la construcció de línies de 
ferrocarril i la gestió de la seva explotació. El ministeri es reservava la responsabilitat sobre 
vies, estacions i andanes. A més, Renfe es va mantenir com l'empresa que operava el servei.  
 
L’any 2010 el govern de l’Estat va aprovar un Pla de Rodalies que preveia una inversió en 
millores de 4.000 milions d’euros, però no se n’ha invertit encara ni un 10%. El 2013, any, 
després de quatre accidents importants de trens en menys de tres anys, l’Estat es va 
comprometre a invertir 306 milions abans del 2016 per fer microcirurgia a la xarxa de Rodalies, 
sobretot en els aspectes de seguretat. Un any després el ministeri només s'han executat el 2 % 
dels 306 milions que es van acordar el 2013 per a actuacions prioritàries i que s'haurien d'haver 
materialitzat el 2015, el compromís s’ha dilatat fins al 2018, i els 152 milions previstos per 
invertir el 2015 es van convertir en 30 en el redactat dels pressupostos de l’Estat. En aquest 
sentit, per exemple, cal destacar que la major part dels 395 furts de cable de coure que han patit 
les línies de rodalies els darrers anys han estat facilitats per la mala execució de la seva 
col·locació, en cables estesos per la superfície del balast, a la vista dels malfactors, o en arquetes 
i cunetons sense tapes, o amb tapes d’obertura fàcil. En definitiva, no s’han fet obres de 
protecció del cablejat que garanteixin una mínima protecció contra el furt.  
 
El problema real, però, és que Renfe només és responsable del 30% de les incidències de 
Rodalies, i la resta són culpa de la infrastructura, és a dir, d’Adif, però tal com es va fer el 
traspàs de la gestió, el Govern de Catalunya només té potestat per sancionar Renfe, però no 
Adif.  
 
En tot cas, les estadístiques comparatives entre Renfe Rodalies, els Ferrocarrils de la Generalitat 
i el Metro de Barcelona demostren que quan la gestió de vies, estacions, andanes, trens i servei 
estan unificades, i en mans d’una unitat de gestió pròxima al ciutadà que serveixen, el servei 
públic al ciutadà és més eficient. Urgeix, per tant, l’assumpció plena de tot el servei de Rodalies 
de Catalunya per una única autoritat catalana, que assumeixi la titularitat de les infraestructures 
ferroviàries i de la unitat de gestió que, dins de l’empresa pública Renfe, s’ocupa de gestionar el 
servei de rodalies, així com els recursos i finançament que faci  possible la prestació d’un servei 
de qualitat.  
 
Per aquest motiu proposem al Ple l’adopció dels següents: 
 
ACORDS:  
 
PRIMER .- Instar el govern de l’Estat a fer efectiva l’assumpció total del servei de rodalies pel 
govern de Catalunya, incloent-hi les vies, infraestructures, material mòbil, unitat empresarial de 
gestió i finançament suficient per poder prestar un servei de qualitat.  
 
SEGON.- Demanar al govern de la Generalitat que assumeixi plenament aquest servei i, un cop 
obtingut, realitzi un pla de contingència que solventi les mancances de la infrastructura de 
Rodalies i un pla de gestió que elevi l’estàndar de prestació del servei de Rodalies als que 
actualment ofereixen el Metro o els FGC.  
 
TERCER.- Comunicar aquest acord a tots els grups polítics del Parlament de Catalunya i del 
Congrés dels Diputats, al Departament de Territori i Sostenibilitat, al Ministeri de Foment i a la 
ciutadania, en aquest darrer cas a través dels mitjans de  comunicació municipals.  
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3) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE C’s EN 
RELACIÓ A LIMITAR L’ACUMULACIÓ DE CÀRRECS POLÍTICS  

 
EXPOSICIÓN: 
 
Atendiendo al hecho de que los representantes políticos deben servir de la mejor manera posible 
a la ciudadanía en su participación en aquellos espacios de decisión sobre las cuestiones 
públicas que son de su competencia.  
 
Atendiendo que la vocación del representante político debe ser la de ofrecer un servicio público 
y trabajar desde las instituciones por el bien común. 
 
Atendiendo al hecho de que existe una desconfianza creciente por parte de la ciudadanía acerca 
del correcto ejercicio de las funciones de los representantes políticos, que se alimenta, entre 
otras razones,  como consecuencia de la acumulación de cargos políticos. 
 
Atendiendo al hecho de que la acumulación de cargos impide atender de la mejor manera los 
deberes y obligaciones que estos conllevan y supone una merma en la dedicación para el 
correcto ejercicio de las responsabilidades que comportan, el Grupo Municipal de Ciutadans de 
Gavà solicita al Pleno de este Ayuntamiento la adopción de los siguientes 
 
Acuerdos 
 
PRIMERO .- Instar al Gobierno Español y/o al de la Generalidad a la modificación legislativa 
necesaria para eliminar la compatibilidad entre los cargos públicos de elección directa (concejal 
y diputado a Cortes / Autonómico). 

 
SEGUNDO.- Instar al Gobierno Español y/o de la Generalidad a la modificación legislativa que 
establezca la dedicación exclusiva de los alcaldes en aquellos municipios donde perciban una 
retribución superior a 3 veces el SMI. 
 
TERCERO.- Instar al compromiso de los grupos políticos para que, mientras no se proceda a la 
modificación de  la legislación en el sentido indicado en los apartados anteriores, sus cargos 
actúen según los principios que se persiguen en esta moción y renuncien a esa acumulación en 
el momento en el que deban empezar a ejercer plenamente sus funciones. 
 
CUARTO .- Dar traslado de este acuerdo al Presidente de las Cortes Generales, a la Presidenta 
del Parlamento de Cataluña, al resto de miembros de la Mesa y a los presidentes de todos los 
grupos tanto de las Cortes Generales como del Parlamento de Cataluña.  
 
 
4) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL PSC  

EN RELACIÓ A LA NECESSÀRIA MILLORA DEL TRANSPORT PÚ BLIC ALS 
MUNICIPIS DE LA PLANA DEL DELTA DEL LLOBREGAT PER A SSOLIR UNA 
MOBILITAT SOSTENIBLE  

 
Un cop acabada la Línia 9 de metro, que ha monopolitzat la inversió en transport públic de la 
Generalitat en els últims anys, els ajuntaments de la plana del Delta del Llobregat (Sant Boi, 
Viladecans, Gavà i Castelldefels) volem recordar al govern català que la zona pateix greus 
problemes de mobilitat i que té importants projectes estratègics paralitzats. 
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Un territori  en el  qual viuen més de 250.000 persones, en unes ciutats que s'han caracteritzat 
per haver afrontat la crisi amb valentia, apostant per estimular el creixement econòmic. Així, 
Sant Boi ha apostat seriosament per les activitats relacionada amb la salut mental, albergant el 
Clúster de Salut Mental de Catalunya, Viladecans està urbanitzant un polígon industrial 
multisectorial, Gavà inicia el desenvolupament d´un nou sector d´activitat econòmica i 
Castelldefels disposa d'un important motor del coneixement que és al campus de la UPC. 
 
A les iniciatives de cada ciutat per canalitzar la seva economia, se sumen factors 
consubstancials al territori, com la proximitat del port i aeroport, el fet que tres dels quatre 
municipis siguin costaners, i l'existència d'un gran nombre de polígons industrials. Les activitats 
implantades a la zona són, per tant, molt importants i estratègiques per a l'economia catalana. 
 
També són importants les necessitats quotidianes de quatre municipis joves, amb una gran 
població treballadora i estudiantil, que necessita desplaçar-se fora de la seva ciutat diàriament. 
Quatre ciutats que, igual que altres de la comarca, compten amb focus d'atracció d'oci o comerç 
d'abast supramunicipal, de manera que, per accedir a estudis superiors, comprar o gaudir 
d'activitats d'oci com, per exemple, cinema o teatre , no cal anar a Barcelona, com fa anys. 
 
Quatre ciutats, en suma, que necessiten que millori el transport públic entre elles, la resta de la 
comarca i l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Que necessiten que deixi de ser una odissea 
arribar, per exemple, a Sant Feliu de Llobregat, capital de la comarca. Que demanen que es 
comenci a prioritzar també una mobilitat sostenible i  que faciliti el  contacte entre la ciutadania 
del Baix Llobregat. 
 
És per això que pensem que és el moment adequat per recuperar diverses iniciatives  projectades 
fa anys, l´execució de les quals ha estat interrompuda a causa de la crisi econòmica, com són: 
 
1. El metro del Delta. 

 
Una connexió ferroviària soterrada que ha d'unir els quatre municipis, travessant els seus nuclis 
urbans. Un projecte que ha tingut diversos noms i diferents projectes. 
 
-L'any 2000, l'Autoritat Metropolitana del Transport va donar llum verda a "un sistema de 
transport soterrat", que s'inclouria en el Pla Director d'Infraestructures i que naixia a Cornellà i 
acabava a Castelldefels. Sant Boi tindria dues estacions i Viladecans, Gavà i Castelldefels, dos 
cadascun. Es treballava en el Pla Director d'Infraestructures, que es desenvoluparia entre 2001 i 
2010. 
 
-El 2002, es va allargar el traçat, portant-ho a Sant Joan Despí, Sant Just, Esplugues, Zona 
Universitària, fins a Reina Elisenda. 
  
-El 2006, finalment, el projecte canviaria. El ministeri de Foment assumiria la responsabilitat, 
convertint el projecte de metro a un ferrocarril lleuger, integrat de Rodalies de Renfe, R3 (nova 
línia de rodalies). La responsabilitat requeia en el govern central. 
 
-El 2009, el consell de ministres va aprovar el Pla d'Infraestructures ferroviàries de Proximitat 
de Barcelona 2008-2009. Aquí estava inclòs el nostre projecte. De dotze estacions es passava a 
sis, però el projecte semblava possible. En aquest cas, es projecte una estació de rodalies  a 
Gavà (entre Avinguda Joan Carles I i carrer Sant Pere). 
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Cap dels plans s'ha desenvolupat. 
 
2. El carril bicicleta i bus segregat a la carretera c-245 
 
Un carril bus i el carril bicicleta segregats de 13 quilòmetres havia de comunicar directament 
Cornellà i Castelldefels, passat per Sant Boi de Llobregat, Viladecans i Gavàc per la carretera 
C-245, la qual cosa permetria retallar gairebé 25 minuts el temps de trajecte en transport públic 
entre els dos municipis. La Generalitat i els ajuntaments van presentar un estudi informatiu i 
d'impacte ambiental, al març de 2009. El govern català preveia construir una plataforma 
segregada d'autobusos, amb un disseny similar a la del tramvia i amb la majoria del traçat pel 
centre de la calçada . L'inici de les obres estava previst per a finals de 2010. Encara està 
pendent. 
 
3. Línia d’autobús pels parcs industrials 
 
Una de les maneres de mes sostenibles i econòmiques al mateix temps per millorar el transport 
de persones es sens dubte l’autobús per això, seria molt convenient implantar una nova línia per 
donar servei als polígons industrials ubicats per sobre de la C-32 dels municipis de Sant Boi, 
Viladecans, Gavà i Castelldefels incloent en el seu recorregut les estacions de rodalies i la 
Universitat Politècnica. 
 
Atès que creiem que totes aquestes millores del transport públic són importants per al 
desenvolupament d'una zona el creixement és estratègic per al futur del país, per assolir una 
mobilitat sostenible que ajudi a la reducció de gasos i partícules contaminants, i la reducció de 
gasos d’efecte hivernacle. I així ho entenen també els sindicats, les organitzacions empresarials i 
la gran majoria de les entitats ciutadanes. Que, així mateix, en aquest marc que també es fa 
necessari que els ajuntaments impulsarem una plataforma de mobilitat al Delta per fer arribar 
aquestes demandes a totes les institucions i al conjunt de la ciutadania. 
 
Atès que juntament amb aquestes necessitats bàsiques que afecten al conjunt de la ciutadania 
dels municipis de Sant Boi de Llobregat, Viladecans, Gavà i Castelldefels també hi ha 
actuacions a escala local, imprescindibles per a donar solucions a la mobilitat local de cada 
ciutat. 
 
Són per aquests motius, que el Grup Municipal del PSC l´adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER .- Demanar al Govern d´Espanya i la Generalitat que impulsin infrastructures claus 
per a la mobilitat sostenible del Baix Llobregat i dels municipis de Sant Boi de Llobregat, Gavà 
i Viladecans com són: 
 

• La continuació de la tramitació de l'execució del Metro del Delta, interrompuda en 2006 
i reconfigurada com a nova línia de rodalies Cornellà- Castelldefels. 

 
• Un estudi del sistema de mobilitat de la zona que connecti l'aeroport, la franja  litoral i 

el campus de la universitat UPC  amb els municipis de Sant Boi, Viladecans,  Gavà i 
Castelldefels, i aquests amb la resta de la comarca, incloent una/es línia/es d´autobús 
per millorar la connectivitat de les seves zones industrials. 
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. 
• La revisió i priorització de la transformació de la carretera C-245 perquè sigui un vial 

de prioritat per als vianants, dotat d'un carril de bus i bicicleta segregats. 
 

• Execució de les inversions necessàries en la línia de rodalies C-2 sud per a la millora del 
servei públic. 

 
SEGON. Instar, així mateix, a desenvolupar diferents actuacions claus en la mobilitat de la 
ciutat de Gavà: 
 

• Aparcament intermodal a l´actual estació de rodalies R2.  Ampliació de 
l´aparcament existent o possibilitat d´integrar-ho en la reordenació del sector ROCA. 
Aquesta millora suposaria donar-li un veritable servei intermodal tenint en compte 
l´abast d´aquesta estació, no tant sols per Gavà sinó també per Begues. Recollit  al Pla 
Director de Mobilitat de la Regió Metropolitana de Barcelona (2013-2018) i al Pla 
Director d´Infraestructures de la Regió Metropolitana, (2011-2020),  Autoritat 
Metropolitana del Transport. 

 
• Creació d´una nova estació entre els termes de Gavà i Castelldefels , línia R2. 

Estació que podria funcionar com a intercanviador entre les línies R2 i futura R3. 
Recollit al Pla Director d´Infraestructures de la Regió Metropolitana (2011-2020), 
Autoritat Metropolitana de Barcelona. 

 
• Desenvolupament de la futura línia R3 en el seu tram a  Gavà amb 3 estacions al terme 

municipal. Recollit  a l´Estudi Informatiu de Rodalies de Barcelona, nova línia 
Cornellà- Castelldefels (Barcelona), del Ministeri de Foment i al Pla Director 
d´Infraestructures i al Pla Director d´Infraestructures de la Regió Metropolitana (2011-
2020), Autoritat Metropolitana de Barcelona. 

 
TERCER. Donar trasllat d´aquests acords als ajuntaments de Sant Boi de Llobregat, 
Viladecans, Gavà i Castelldefels; al Govern d´Espanya i la Generalitat, als grups polítics del 
Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya, a les associacions veïnals i la ciutadania de 
la ciutat a  través dels mitjans de comunicació. 
 


